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مؤلفه های بازگشت اعتماد عمومی 

برای ملت امید و ثروت تولید کنید

امارات: به دنبال فرستادن 
سفیر به تهران هستیم

مشاور رئیس امارات با تاکید بر اینکه 
محوری  هیچ  ایجاد  خواهان  کشورش 
ابوظبی به  ایران نیست گفت که  علیه 
دنبال فرستادن سفیر به تهران است. انور 
قرقاش، مشاور رئیس دولت امارات در امور 
دیپلماتیک در گفت وگو با رویترز تاکید کرد 
که ابوظبی به دنبال ایجاد هیچ محوری 
علیه هیچ یک از کشورهای منطقه به ویژه 
ایران نیست. وی با تاکید بر اینکه کشورش 
خواهان تقابل با ایران نیست خاطرنشان کرد: 
ابوظبی به دنبال فرستادن سفیر به تهران و 
از سرگیری روابط با ایران است. این مقام 
اماراتی گفت: از هر طرحی که بدون هدف 
قرار دادن کشور ثالث از ما محافظت کند، 

استقبال می کنیم. 

خیمه شب بازی کاخ سفید و 
 صهیونیسم در منطقه 

ایران را مصمم تر می کند
وزیر امور خارجه کشورمان با بیان اینکه 
دستیابی به توافق خوب، قوی و پایدار هدف 
ایران است، تاکید کرد: خیمه شب بازی کاخ 
سفید و صهیونیسم در منطقه، ما را مصمم تر 
للهیان، ظهر  می سازد. حسین امیرعبدا
جمعه در واکنش به اظهارات اخیر مقامات 
رژیم صهیونیستی و آمریکا علیه ایران در 
جریان سفر اخیر »جو بایدن« رئیس جمهور 
آمریکا به سرزمین های اشغالی در صفحه 
توییتر خود نوشت: » جمهوری اسلامی 
ایران با قدرت و منطق در مسیر توسعه پایدار 
اقتصادی و تلاش عزتمند برای لغو تحریم ها 
به مسیر خود ادامه می دهد. هرگز از حقوق 
مسلم ملت بزرگ ایران کوتاه نخواهیم آمد. 
دستیابی به توافق خوب، قوی و پایدار هدف 
ماست. بی تردید خیمه شب بازی کاخ سفید 
و صهیونیسم در منطقه، ما را مصمم تر 

می سازد.«

سفر بایدن به منطقه به معنای 
پایان دیپلماسی با ایران نیست

یک کارشناس مسائل بین الملل گفت: 
شاید خیلی ها سفر بایدن به منطقه را 
به معنای پایان دیپلماسی با ایران تلقی 
کنند اما معتقدم این سفر رئیس جمهور 
آمریکا را از نزدیک با مشکلات منطقه و 
عمق استراتژیک ایران بیشتر آشنا می کند. 
حشمت ا... فلاحت پیشه با بیان اینکه سفر 
جو بایدن به منطقه برنامه»ب« آمریکا 
برای خاورمیانه و با رویکردی انفعالی انجام 
می شود گفت: وقتی بایدن روی کار آمد، 
گفت سیاست تنش زدایی با ایران را پیش 
می گیرد و برخی متحدانش را به حاشیه 
راند اما وقتی برجام به نتیجه نرسید برنامه 
ب در سیاست خارجی اش را فعال کرده 
است و سعی دارد وارد حوزه تنشی با ایران 
شود که متحدان عرب و رژیم اسراییل سعی 
داشته و دارند علیه ایران همواره زنده نگه 
دارند. وی گفت: سفر بایدن به منطقه با 
توجه به بحران انرژی تحت تاثیر بحران 
اوکراین نشان دهنده انفعال این کشور و از 
موضع ضعف است چرا که به دنبال تامین 
انرژی به منطقه آمده است. سفر بایدن به 
منطقه به معنای پایان دیپلماسی با ایران 

نیست.

 پرچمدار مبارزه 
با سلاح های شیمیایی باشیم

دبیر شورای راهبردی روابط خارجی 
با بیان اینکه ژاپنی ها اولین و تنها قربانی 
سلاح های هسته ای هستند و ما در ایران 
تقریباً آخرین قربانیان سلاح های شیمیایی، 
اظهار کرد: ژاپنی ها پرچمدار مبارزه با 
سلاح های هسته ای در دنیا هستند و ما هم 
باید پرچمدار مبارزه با سلاح های شیمیایی 
باشیم. سید عباس عراقچی در مراسم یادبود 
زنده یاد سبا بابایی )کونیکو یامامورا( مادر 
ژاپنی شهید محمد بابایی، که در سالن 
اجتماعات کتابخانه پارک شهر برگزار شد، 
گفت: زمانی که در توکیو سفیر بودم توفیق 
این را داشتم چندبار خدمت خانم بابایی که 
همراه جانبازان شیمیایی به ژاپن تشریف 
آورده بودند، برسم. پس از بازگشت از توکیو 
هم در برنامه های موزه صلح که دعوت 
می شدم خدمت ایشان می رسیدم و همیشه 
در دل خود شخصیت ایشان را تحسین 
می کردم. وی افزود: خانم بابایی واقعا از همه 
جهت الگو بود؛ یک مسلمان واقعی که مسیر 
اسلام را خودش با علم و آگاهی انتخاب کرد. 
درست است که به واسطه یک همسر ایرانی 
بود، ولی همان طور که در کتابش نیز نوشته 
است آشنایی او با همسرش نیز به خاطر 
نماز بود. وقتی دید یک دانشجوی ایرانی در 
ژاپن از جمعی که در آن قرار دارد خجالت 
نمی کشد و در گوشه ای می ایستد و نمازش 
را می خواند، توجهش به او جلب شد. وقتی 
دید این فرد آنقدر دینش محکم است که 
هر روز این کار را تکرار می کند و به عقاید 
خود پایبند است، این عامل علاقه اش به 

آن فرد شد. 

کوتــــاه

آیت ا... سید حسین موسوی تبریزی
دبیرکل مجمع محققین و مدرسین 

حوزه علمیه قم

رئیس مجلس: 

قادریم سقف تجاری ایران و ازبکستان را به بیش از دو میلیارد دلار برسانیم
آرمان ملی: رئیس مجلس شورای اسلامی 
اظهار داشت: ما قادریم در یکی دو سال آینده 
سقف تجارت خود با ازبکستان را به بیش از دو 
میلیارد دلار برسانیم و این هدفگذاری ما است. 
محمدباقر قالیباف پس از بازگشت از سفر سه روزه 
به ازبکستان، در توضیح مهم ترین محورها و مباحث 
مطرح شده در این سفر گفت: این سفر به دعوت 
رسمی رئیس مجلس قانونگذاری کشور جمهوری 
ازبکستان انجام شد. در مدت این سفر فرصتی برای 
ملاقات با رؤسای مجالس قانونگذاری و سنا فراهم 
شد و ملاقات طولانی با رئیس جمهور ازبکستان 
صورت گرفت. وی با اشاره به نشست با بازرگانان 
و تولیدکنندگان ایرانی مقیم ازبکستان، افزود: در 
جلسه با تجار ایرانی صحبت های آنها شنیده شد 
و در جریان مسائل و مشکلات و خواسته های آنها 
قرار گرفتیم؛ سپس جلسه ای در محل مجلس 
قانونگذاری برگزار شد و امور مربوط به مسائل 
اجتماعی، اقتصادی، تجاری، فرهنگی و سیاسی 
مطرح شد و گسترش روابط پارلمانی دو کشور 
مد نظر قرار گرفت. رئیس مجلس با اشاره به نقش 
ازبکستان در آسیای میانه، بیان کرد: ازبکستان 
در آسیای میانه از نقش ویژه ای برخوردار و دارای 

ظرفیت های اقتصادی بالایی است، به طوری که 
رشد اقتصادی اش ۷. ۵ درصد است. ارتباط ما با 
ازبکستان به معنای اثرگذاری در حوزه آسیای میانه 
است. قالیباف با بیان اینکه »از نظر فرهنگی ارتباط 
عمیق بین ایران و ازبکستان است«، اظهار کرد: 
ازبکستان دسترسی به آب های آزاد ندارد و می تواند 
ارتباط خوبی با جمهوری اسلامی به دلیل دسترسی 
به دریای عمان و خلیج فارس از طریق بنادر چابهار و 
شهید باهنر داشته باشد. ایران و ازبکستان می توانند 
از ظرفیت های خود برای کشور و ملت خود استفاده 
کنند. وی همچنین اذعان کرد که توافقات خوبی با 
رؤسای مجالس سنا و قانونگذاری و رئیس جمهور 
ازبکستان حاصل شده و در حوزه مسائل اقتصادی و 
تجاری و مباحث مربوط به ویزا برای تجار و رانندگان 
ترانزیتی و گردشگران قول هایی داده شد تا در زمان 
حضور رئیس جمهوری اسلامی ایران در شهریور 
برای حضور در اجلاس شانگهای، این موضوع حل و 
فصل شود. رئیس قوه مقننه ابراز داشت: در حاشیه 
این اجلاس نشست دوجانبه ای برگزار خواهد شد و 
ان شاءا... قراردادهای دوجانبه ای به امضا می رسد. 
هدفگذاری این است که حجم مبادلات فعلی ما از 
۵۰۰ میلیون دلار به بیش از دو میلیارد دلار برسد و 

همچنین روابط اقتصادی گسترش یابد. محمد باقر 
قالیباف با اشاره به سفرش به سمرقند و بخارا نیز 
بیان داشت: ایران و ازبکستان ظرفیت های فرهنگی 
زیادی دارند. تعامل دو کشور و گسترش روابط در 
حوزه فرهنگی و مسائل مذهبی و دینی بسیار موثر 
است. در ازبکستان در سال های اخیر با اصلاحات 
رخ داده توسط رئیس جمهور این کشور، فرصت های 
خوبی به وجود آمده که باید از آن برای افزایش 
تعاملات فرهنگی و تجاری استفاده کرد. قادریم در 
یکی دو سال آینده سقف تجاری خود با ازبکستان 
را به بیش از دو میلیارد دلار برسانیم. رئیس مجلس 
همچنین تصریح کرد: در مسائل امنیتی، موضوع 
افغانستان مطرح شد و صحبت های جدی برای 
هماهنگی کشورهای همسایه بیان شد. حرکت ما 
باید به سمت تشکیل دولت فراگیر در افغانستان 
باشد. در آینده نزدیک نشستی در تاشکند با حضور 
کشورهای همسایه و چندجانبه و برخی از نهادهای 
سیاسی برگزار خواهد شد. وی سفر به ازبکستان را 
موفقیت آمیز و تاثیرگذار خواند و تاکید کرد: مطمئن 
هستیم گشایش هایی برای مردم و تجار به خصوص 
در کریدور شمال به جنوب به وجود آمد. از میزبانی 

خوب دولت ازبکستان هم تشکر می کنیم. 

اعتماد عمومی وقتی  آسیب ببیند و روند امور نیز به 
نحوی پیش رود که این اعتماد  کمرنگ شود طوری 
نخواهد بود که به راحتی احیا شده و بازگردد. چرا که اعتماد 
خریدنی نیست که بخواهند به هر نحوی آن را بازگردانند. 
البته اینکه اعتماد طی برخی سال ها کاهش یافته شده 
مشخصا به دلایل مشخصی بوده که مهم ترین آن را می توان 
در عملکرد  برخی مسئولان و بازخورد آن در جامعه 
دید. نارضایتی موجود در جامعه به جهت وضع معیشتی 
مردم نشان دهنده همین امر است که برخی عملکردها و 
تصمیم گیری ها باعث شده تا امروز شاهد چنین شرایطی 
باشیم .اعتماد نیز باز نمی گردد مگر اینکه سال ها دولت ها با 
دقت عمل  و بر اساس علم، عدالت، انصاف پیش بروند و واقعا 
مردم ببینند که اتفاقات مثبتی در جهت ایجاد رضایت در 
جامعه در حال رخ دادن است تا کم کم اعتماد  لطمه دیده 
ترمیم  شود. برای اینکه بی اعتمادی با دیدن عملکردهای 
ناموفق و عدم تحقق وعده های داده شده توسط دولت ها 
ایجاد شده است. البته نکته مهمی که باید بسیار به آن توجه 
کرد این است که اعتماد عمومی با  وعده های بدون عمل 
باز نمی گردد. با این حال من معتقدم که این اعتماد قابل 
بازیابی و بازگشت خواهد بود در صورتی که نوعی صداقت، 
انصاف و عدالت در همه رفتارها و عملکردها به خصوص در 
گفتار برای مردم ثابت شود. هر چند که بازگشت اعتماد 
عمومی نیز به آسانی نیست و نیازمند برنامه ریزی صحیح 
و هدفمند است که با صبر و حوصله انجام شود که مردم 
واقعا نسبت به تغییر در رفتارها و عملکردها اطمینان پیدا 
کنند. از سوی دیگر امروز برای برون رفت از این شرایط و 
حل مشکلات کشور نیازمند یک خردجمعی، همدلی و 
همگرایی همه نیروهای دلسوز کشور هستیم که لزوم آن 
در میان مسئولان بیشتر احساس می شود. برای اینکه یکی 
از اساسی ترین عنصر موثر در بازگشت اعتماد عمومی این 
است که از افراد باسوادتر، با تجربه تر، متخصص تر، توانمندتر 
و خبره استفاده شود و آنهایی که درست تر عمل می کنند 
عملکردشان در جامعه اطلاع رسانی شود و پشتیبانی لازم 
از آنها صورت پذیرد و آنهایی که کارکرد نه چندان مطلوبی 
دارند و نمی توانند آنطور که باید عمل کنند نیز معرفی 
شوند و از کار کنار گذاشته شوند. چرا که هیچ چیزی مقدم 
بر منافع ملت و کشور نیست. مردم نیز تاکنون در مقاطع 

مختلف این تجربه ها را کسب کرده اند. 

تولید ثروت و تعاملات بین المللی دوبال پرواز و اوج گیری 
کشور است، متأسفانه فرصت های بسیاری از دست رفته است ، 
اما با بهادادن به منافع  ملی و عقلانیت و دوراندیشی بیشتر 
خواهیم توانست از همین فرصت های اندک بهره های فراوانی 
را با تعامل با دنیا و جلوگیری از بار شدن هزینه های نامناسب 
بر دوش ملت جلوگیری کنیم. همه قدرت نظام جمهوری 
اسلامی در حمایت مردم از آن نهفته است و کم  توجهی به رفع 
تحریم ظالمانه و عدم افزایش ثروت ملی و در نهایت ارتقای 
کیفیت زندگی ، می تواند به  ناامیدی مردم  بینجامد ، فلذا 
بایستی صاحب منصبان اذهان خود را متحول نمایند و آفتاب 
عدالت و عقلانیت در این سرزمین بیش از پیش بتابد و صورت 
دیگری از تغییر بنیادی در اندیشه ها و بینش های  مسئولان  
در مواجهه با جهانیان و همسایگان رخ نماید، چرا که در 
فرهنگ اسلامی به ما آموخته اند اساسی ترین و مبرم ترین نیاز 
هر قوم و ملت سه چیز است: امنیت، عدالت و فراوانی. چکیده 
ضرورت های امروز ما در چهار اصل: اعتماد متقابل باداخل و 
خارج، امنیت عمومی و همه جانبه، امید به زندگی و آینده داری 
و معاش مادی متوازن همگان خلاصه می شود.  بایستی 
سرمایه اجتماعی نظام تقویت گردد. همه ایرانیان از اینکه 
درآمد سرانه مردم کاهش یافته و تورم و گرانی  افزایش یافته 
است، ناراحت هستند و نمی توان بیش از این شاهد ناراحتی 
مردم بود، راه نجات کشور را عبور از این وضعیت با مشارکت 
موثر مردم و نیز تعاملات بین المللی در ریسک و توانمندی و 
شجاعت مسئولین باید جست وجو کرد. با توجه به مشترکات 
فرهنگی و جغرافیایی بین جمهوری اسلامی ایران و کشورهای 
پیرامون، لازم است بهره برداری از منابع مشترک نظیر منابع 
آب، نفت، گاز و ذخایر دریایی بین ایران و کشورهای همجوار 
در اولویت قرار گیرد. دستگاه سیاست خارجی کشور، با اتخاذ 
دیپلماسی فعال، دوجانبه، چندجانبه و بین المللی و ارتباط 
مستمر و نزدیک با کشور های جهان، از دگردیسی های سریع 
و بی امان تغییرات اجتماعی و سیاسی اخیر در جهان، نهایت 

بهره برداری را به عمل آورد. 

ویــــــژه
تهران شریک قابل اعتماد مسکو است

معاون وزیر خارجه روسیه با بیان اینکه ایران شریکی قابل 
اعتماد برای روسیه محسوب می شود عنوان کرد که مسکو به 
دنبال افزایش همکاری ها با ایران دربرابر فشارهای خارجی 
است. میخائیل بوگدانوف معاون وزیر خارجه روسیه روز 
پنج شنبه گفت: ما ایران را شریکی قابل اعتماد و کشوری 
هم فکر در بستر تغییرات جهانی مرتبط با تشکیل نظم جهانی 
چند قطبی و تلاش جمعی غرب برای مقاومت در برابر این روند 
عینی می بینیم. وی در ادامه عنوان کرد که افزایش همکاری ها 
میان تهران و مسکو می تواند بهترین پاسخ در برابر چالش های 

اعمالی از سوی غرب باشد. 

آرمان ملی: رئیس جمهور در بیست وهشتمین 
سفر استانی خود به کرمانشاه در نشست با فعالان 
اقتصادی، جمع مردم کرمانشاه و شورای اداری این 
استان گفت: رژیم صهیونیستی بداند که نباید در این 
منطقه چشم طمع به هیچ کجا داشته باشد. برقراری 
ارتباط و عادی سازی روابط، به هیچ وجه برای رژیم 
صهیونیستی امنیت ساز نخواهد بود. این پیام را همه 
خبرنگاران به همه جهان مخابره کنند که ایران اسلامی 
امروز از همه زمان ها قوی تر و آمریکا از همیشه ضعیف تر 
است. وی بیان کرد: ارتقای کارآمدی و افزایش اعتماد و 
امید مردم به نظام مهم ترین ماموریت ما است و نباید در 

این زمینه با کسی رودربایستی داشته باشیم. 
اهم اظهارات آیت ا... سید ابراهیم رئیسی از 

این قرار است: 
  استقلال و عزت کشور در گرو توجه به تولید است. 
اقتصاد دولتی، اقتصاد تعاونی و اقتصاد بخش خصوصی 
باید در کنار یکدیگر فعال باشند، اما امروز سهم اقتصاد 
دولتی بسیار زیاد است، لذا تلاش خواهیم کرد دولت 
را از تصدی گری در اقتصاد خارج و از بخش خصوصی 
حمایت کنیم. توانمندسازی بخش خصوصی یک 
ضرورت است و دولت باید از اقتصاد بخش خصوصی 
حمایت کند. معنای مردمی سازی دولت، واگذاری کار 
تولید به بخش خصوصی و میدان دادن به بخش تعاونی 
است. تسهیلات و حمایت های حقوقی باید در اختیار 
تولیدکننده فعال قرار گیرد. باید به طرفی حرکت کنیم 
که اقتصاد و تولید برای تولیدکننده قابل پیش بینی 
باشد. همه باید تلاش کنند تورم کنترل شود و باید 
از هر بی انضباطی اقتصادی که موجب تورم می شود، 
جلوگیری شود. در ۶ ماهه دوم سال ۱۴۰۰ که کار دولت 
را شروع کردیم، تلاش شد از اقدامات تورم زا جلوگیری 
کنیم، لذا از بانک مرکزی استقراض نکردیم، پایه پولی 
را افزایش ندادیم و سعی کردیم چاپ پول صورت نگیرد. 
*از مجلس خواستیم که اجازه دهند، به برخی 
اقدامات و قوانین لایحه بودجه که تورم زا است، عمل 
نکنیم و در مورد آنها تجدیدنظر شود. به طور مثال 
گفتیم اگر حقوق گمرکی با ارز نیمایی محاسبه 
شود، طبیعتاً هزینه گمرکی بالایی به واردکننده 
تحمیل می شود و آثار تورم زا در اقتصاد ایجاد می کند. 
از رسانه ها این حرف بنده را که گفتم انجام برخی 
از اقدامات را برای سال آینده می گذاریم، درست 
منعکس نکردند یا درست متوجه نشدند و گفتند قرار 
است برخی کالاها را گران کنند که این موضوع حرف 
بنده نبود، بلکه مفهوم سخن بنده این بود که بعضی از 
اقداماتی را که به موجب قانون باید آنها را اجرا کنیم 
و اجرای آنها موجب تورم می شود، انجام ندهیم. رشد 
اقتصادی در گرو مهار تورم است. اگر تورم مهار شود، با 
افزایش سرمایه گذاری و بهره وری شاهد رشد اقتصادی 
خواهیم بود. اعتماد به نفس، توجه به داشته های کشور 
و نیروی خلاق کارآمد، زمینه های خوبی برای رشد 

اقتصادی کشور در راستای سرمایه گذاری و افزایش 
بهره وری هستند. 

  باید برای راه اندازی صنایع نیمه تعطیل و تعطیل 
تلاش شود. دولت مردمی به دنبال کلنگ زنی طرح های 
جدید نیست، بلکه تلاش می کنیم مشکل واحدها و 
طرح های معطل حل شود و به چرخه تولید بازگردند. 
توجه به دو حوزه پتروپالایشگاه ها و دانش بنیان ها از 
مهم ترین برنامه های دولت است، کار دانش بنیان یعنی 
دانایی به توانایی تبدیل شود و این موضوع با جدیت در 
عرصه فعالیت پتروپالایشگاه ها دنبال می شود. راه حل 
این مشکل فعال کردن بازارچه های مرزی است. 
مرزهای ما فرصت های ما هستند و باید از آنها نهایت 
استفاده را بکنیم. یکی از فرصت ها تبدیل مرز به محل 

تبادلات تجاری است. 
* برای کنترل تورم که مردم، دولت و همه مسئولان 
را رنج می دهد، گام هایی برداشته شده و ان شاء ا... با قوت 
دنبال خواهد شد. نرخ رشد نقدینگی به کمترین حد 
خود در ۱۶ ماه اخیر رسیده است، اظهار کرد: روند خلق 
پول بانک ها کاهشی شده و اینها همه نشانه های آن 
است که علاوه بر اصلاح برخی از ساختارهای نادرست 
اقتصادی، گام هایی در جهت توسعه زیرساخت ها در 
حال برداشته شدن است که ان شاءا... آثارش در زندگی 
مردم آشکار خواهد شد. همراهی شما مردم با دولت به 
کارهای بزرگی منتج می شود که دوستان را امیدوار و 
دشمنان را ناامید می کند. متأسفانه برخی از کشورهای 
منطقه در حال ترانزیت ناامنی و تروریسم از غرب و 
ایالات متحده به منطقه هستند، اجازه دهید در جمع 
مردم غیور و مقاوم کرمانشاه به آمریکایی ها و متحدان 
آنها در منطقه بگویم که ملت بزرگ ایران هیچگونه 
ناامنی و بحران را در منطقه نمی پذیرد و هرگونه خطایی 
در این منطقه با پاسخ سخت و پشیمان کننده ای مواجه 

خواهد شد. 
  آمریکایی ها و متحدان منطقه ای اش بدانند 
که ملت های مسلمان منطقه از روابط تحقیرآمیز 
دولت های خود با آمریکایی ها که موجب غارت منابع 
آنها می شود، سخت بیزارند. قدرت نظامی، توانایی ها 
و اقتدار ایران در منطقه را امنیت ساز است؛ دخالت 
بیگانگان و آمریکایی ها در منطقه جز ایجاد بحران و 
ناامنی نتیجه دیگری ندارد. رژیم صهیونیستی بداند 
که نباید در این منطقه چشم طمع به هیچ کجا داشته 
باشد. برقراری ارتباط و عادی سازی روابط، به هیچ وجه 
برای رژیم صهیونیستی امنیت ساز نخواهد بود. این پیام 
را همه خبرنگاران به همه جهان مخابره کنند که ایران 
اسلامی امروز از همه زمان ها قوی تر و آمریکا از همیشه 
ضعیف تر است. شما ما را با تحریم ها و تهدیدها آزمودید، 

چرا امرِ تجربه شده را دوباره می آزمایید؟
* اعتماد مردم را سرمایه ای بزرگ می دانیم که برای 
دولت مردمی مسئولیت آفرین است، هم دولتمردان و 
همه کسانی که به نام دولت مردمی کار می کنند، با 

توجه به این مسئولیت باید در جای جای کشور بدون 
هیچ حاشیه ای، به شکل انقلابی به مردم انقلابی خدمت 
کنند. اگر مدیری یا کارشناسی در هر اداره و سازمانی 
روحیه تحول خواهی، انقلابی، مردم داری و ولایی ندارد و 
دغدغه او دغدغه مردم نیست، حتما باید به حاشیه رانده 
شود. نه اینکه از اداره اخراج شود، اما حتما نباید مدیر و 
در مصدر تصمیم گیری باشد؛ این انتظار مردم از دولت 
خدمتگزار انقلابی است. اعتماد مردم به دولت برای آن 
بوده که از این دولت انتظار کار انقلابی، سریع و دقیق 
و گره گشایی از مشکلات زندگی خود دارند، اگر کسی 
تحول خواه نیست، کار امروز را به فردا موکول می کند، با 
روابط ناسالم، رشوه و پارتی بازی می خواهد مسائل را از 
مسیر خود خارج کند، نباید در این دولت تحمل شود. 

  با ظرفیت های موجود هیچ مشکلی در این کشور 
غیر قابل رفع نیست اما باید مسائل را با تدبیر و رویکرد 
علمی تا حصول نتیجه دنبال کرد. امروز اراده دولت 
به حداقل رساندن مشکلات مردم است، برای حل 
مشکلات وجود ظرفیت ها و تخصیص اعتبارات اهمیت 
دارد، اما مهمتر از آنها نقش مدیران در انجام طرح ها و 
پیگیری کارهاست. اجرای مصوبات سفرهای استانی 
باعث امیدواری مردم می شود و اگر در اجرای این 
مصوبات تعلل شود، مردم ناامید خواهند شد. امروز 
امیدآفرینی مهم ترین اولویت جمهوری اسلامی ایران 
است، امروز دشمن از راه های مختلف به دنبال مایوس 
کردن ملت است و در مقابل ما تلاش داریم با ساختن و 
آبادانی مردم را به نظام امیدوار نگاه داریم. امروز علاوه بر 
نیروهای مسلح مقتدر، تولیدکنندگان و فناوران کشور 
عقبه راهبردی اقتدار جمهوری اسلامی ایران هستند، 
دشمنان از پیشرفت و اقتدار ایران ناراحت هستند و 
نمی خواهند قدرتمند باشیم. این میدان، عرصه نبرد 
اراده هاست و ما در سنگری ایستاده ایم که باید با کار و 

تلاش مضاعف با دشمن مبارزه کنیم. 
  کارآمدی نظام اداری و مهم تر از آن مردم متدین، 
امیدوار و حاضر در صحنه، مهم ترین مولفه قدرت 
و اقتدار جمهوری اسلامی ایران است. هر چه مردم 
امیدوارتر شوند و اعتماد آنان به نظام افزایش یابد و هر 
چه نظام اداری کشور کارآمدتر شود، کشور با شتاب 
بیشتری به سمت تعالی و پیشرفت حرکت خواهد کرد. 
بارها تاکید کرده ام که مسئولان از نیروهای انقلابی 
کارآمد بهره بگیرند و اگر نیرویی کارآمدی نداشته و 
روحیه تحول خواهی ندارد، نباید در مصدر امور قرار 
گیرد. ارتقای کارآمدی و افزایش اعتماد و امید مردم به 
نظام مهم ترین ماموریت ما است و نباید در این زمینه 
با کسی رودربایستی داشته باشیم. اگر کسی در مسیر 
اجرای کارها مانع تراشی کرده و تاخیر ایجاد می کند، 
اگر دل کار کردن ندارد و در مسیر خدمت خطرپذیر 
نیست، بدون رودربایستی باید کنار گذاشته شود. افراد 
ناکارآمد نباید در مصادر تصمیم گیری و حساس به کار 

گرفته شوند. 

هدف بیانیه مشترک 
بایدن و لاپید همه 

کشورهای اسلامی است

سخنگوی وزارت امور خارجه در 
واکنش به بیانیه مشترک رئیس جمهور 
آمریکا و نخست وزیر رژیم صهیونیستی 
تاکید کرد: هدف از این بیانیه صرفا ایران 
نیست بلکه کشورهای عربی و اسلامی 
باید همواره برتری رژیم صهیونیستی را 
بپذیرند. ناصر کنعانی در حساب کاربری 
خود در صفحه توییتر نوشت: در بیانیه 
مشترک بایدن و لاپید، بر تعهد ثابت و 
قاطع آمریکا به حفظ امنیت و برتری 
نظامی اسرائیل تأکید شده است. وی در 
ادامه این توییت تأکید کرد: اشتباه نشود؛ 
هدف صرفا ایران نیست، بلکه کشورهای 
عربی و اسلامی باید همواره برتری رژیم 
سخنگوی  بپذیرند.  را  صهیونیستی 
وزارت امور خارجه یادآور شد: بنابراین 
منبع اصلی تهدید برای منطقه کاملا 
روشن است. جو بایدن رئیس جمهوری 
آمریکا و یائیر لاپید، نخست وزیر موقت 
رژیم صهیونیستی، بیانیه مشترکی را در 
خصوص وضعیت مشارکت راهبردی امضا 
کردند که بخشی از آن شامل تعهد رسمی 
آمریکا و این رژیم درباره ادعای ضد ایرانی 
همیشگی جلوگیری از دستیابی تهران 
به سلاح هسته ای است. در این بیانیه 
آمده یکی از اجزای این تعهد جلوگیری 
از دستیابی ایران به سلاح هسته ای برای 

همیشه است. 

رئیس جمهور: 

  افراد ناکارآمد نباید در مصادر حساس باشند
  امروز ایران قوی تر و آمریکا ضعیف تر از همیشه است

  ارتقای کارآمدی و افزایش اعتماد و امید مردم به نظام مهم ترین ماموریت ما است

آمریکا تاوان استفاده از کلمه 
»توسل به زور« را می دهد

سخنگوی ارشد نیروهای مسلح، درپی 
ادعای جوبایدن در استفاده از گزینه 
»توسل به زور« علیه جمهوری اسلامی 
ایران گفت: آنها به خوبی می دانند تاوان 
استفاده از کلمه »»توسل به زور« علیه 
ایران اسلامی را هم خواهند داد، اما خوب 
است وضعیت منطقه و جهان را خوب 
نظاره کنند. یک بار گذشته را مرور کنند 
تا آینده را به درستی تحلیل کنند. سردار 
سرتیپ پاسدار ابوالفضل شکارچی در 
پی ادعای جوبایدن در استفاده از گزینه 
»توسل به زور« علیه جمهوری اسلامی 
ایران گفت: حرف از »توسل به زور« زدن 
ممکن است به دلیل عملیات روانی، 
توهم و خواب آلودگی، دوشیدن بیشتر 
گاوشیرده و غارت بیشتر نفت رایگان، کند 
نمودن روند افول آمریکا، ترمیم هیبت 
پوشالی شکسته شده آمریکا، کند کردن 
روند فروپاشی رژیم غاصب فلسطین 
و قدس شریف، نجات اقتصاد بیمار 
آمریکا با فروش سلاح بیشتر در منطقه، 
دلداری و روحیه دادن به رژیم جنایتکار و 
کودک کش صهیونیستی این سگ پاسبان 
آمریکا در منطقه و نمایش نخ نما و حنای 
بی رنگ گزینه زور بادکنکی سینمای 

هالیود برای فریب باشد. 

از ریختن آبروی یکدیگر 
پرهیز کنیم

خطیب موقت نماز جمعه تهران با بیان 
اینکه باید از ریختن آبروی یکدیگر پرهیز 
کنیم، بر این نکته که باید در راستای نشاط 
و پویایی مردم و جامعه حرکت کنیم، 
تاکید کرد.  حجت الاسلام کاظم صدیقی 
با بیان اینکه عید غدیر یکی از نمادهای 
وحدت ما است در بخش دیگری از 
صحبت های خود در خطبه اول نماز جمعه 
تصریح کرد: هر کس بر محور اطاعت از 
خداوند حرکت کند و از انجام معصیت و 
گناه پرهیز کند، خداوند متعال بن بست 
را از پیش پای او بر می دارد و گره ها را باز 
می کند در جنگ اقتصادی علاوه بر تلاش، 
مساله تقوا نیز مهم است و رعایت تقوا در 
زندگی فردی و اجتماعی از عوامل قطعی 
گشایش در زندگی ماست. خطیب موقت 
نماز جمعه تهران در خطبه دوم نماز جمعه 
با اشاره به اهمیت مساله حجاب و عفاف 
گفت: در این ارتباط در قرآن سوره مبارکه 
نور و احزاب تکلیف بانوان را مشخص کرده 
است و شما مسلمانی را پیدا نمی کنید 
که آشنا با قرآن و منکر وجود حجاب و 

عفاف باشد. 

آرمان ملی: مراسم چهلم مرحوم دعایی برگزار 
شد. مراسم چهلمین روز ارتحال سید محمود دعایی 
در حرم مطهر امام خمینی)ره(، با حضور یادگار امام، 
اعضای بیت امام، خانواده مرحوم دعایی، وزیر ارشاد 
و شخصیت های سیاسی و فرهنگی از جمله اسحاق 
جهانگیری، سیدعباس صالحی، مجید انصاری، 
محمدرضا تابش، محمدعلی ابطحی، حسین مرعشی، 
جواد امام، مصطفی کواکبیان، حسین علایی و… 
برگزار شد. مرحوم سید محمود دعایی به علت 
انسداد مجرای تنفسی، ۱۵خرداد ماه سال جاری در 
بیمارستان آتیه تهران درگذشت. وی هنگام وفات ۸۱ 
سال داشت. حجت الاسلام والمسلمین دعایی از سال 
۱۳۵۹ به مدت ۴۲ سال سرپرستی روزنامه اطلاعات 
را برعهده داشت و در این بین ۶ دوره نیز نمایندگی 
مجلس شورای اسلامی را از حوزه تهران برعهده 
داشت. وی در اوایل انقلاب اسلامی نیز سفیر ایران در 

عراق بود. سیدمحمود دعایی یکی از همراهان امام)ره( 
در دوران اقامت در شهر نجف بود. 

  دیدار صمیمانه با خانواده مرحوم سید 
محمود دعایی

در حاشیه مراسم چهلمین روز ارتحال مرحوم 
حجت الاسلام والمسلمین سید محمود دعایی، 
حجت الاسلام والمسلمین سید محمد خاتمی و 
آیت ا... سید حسن خمینی با خانواده مرحوم دعایی 
دیدار و گفت وگویی صمیمانه داشتند. در این دیدار، 
حجت الاسلام والمسلمین سید محمد خاتمی گفت: 
»خدا به همه شما و بستگان عزیز صبر بدهد و به همه 
ما! همه ما عزاداریم واقعا. آقای دعایی برای همه ما 
عزیز بود. جای او برای همه ما خالی است و همه 
عزاداریم. واقعا هم فکر نمی کنم حالا حالاها اصلا 
جای ایشان که پر نمی شود هیچ، بتوانیم ما خودمان 
را آرام کنیم، }نمی دانم{ در دنیای بدون آقای دعایی 

چگونه باید زندگی کرد! شما هم که نسبتی با آقای 
دعایی دارید انشاا... روحیات آقای دعایی در همه 
شما هست. خداوند ایشان را قرین رحمت کند.« 
آیت ا... سید حسن خمینی هم گفت: »خدا ان شاءا... 
آقای دعایی را قرین رحمت کند؛ ان شاءا... که دعای 
ایشان را از آن دنیا بدرقه حال همه شما و همه ما کند. 
آقای دعایی همیشه از کسانی بودند که به همه لطف و 
محبت داشتند، اما نسبت به آقای خاتمی نوع محبت 
و یک رفاقت خاصی داشتند. ان شاءا... که سایه حاج آقا 
هم مستدام باشد. به هر حال، ان شاءا... بتوانیم همه ما 
داغ را تحمل کنیم. آقای دعایی از کسانی بودند که 
می شود گفت اینقدر که من در این اتاق بوده ام، ایشان 
هم در آن بوده اند! به هر نقطه این اتاق یا موارد دیگر 
در حرم }امام خمینی{ که نگاه می کنیم آقای دعایی 
در آنجا حضور داشتند. خداوند ایشان، مادر و پدرشان 

را رحمت کند.«

مراسم چهلمین روز درگذشت مرحوم دعایی در حرم امام )ره(
  یادگار امام: ان شاءا... بتوانیم این داغ را تحمل کنیم
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